

troops "in country". Wounded at Yorktown on 4 October 1781, he remained at his command until June 1783, when he was brevetted a Major and mustered out. He was a charter member of the Society of the Cincinnati.

Louis Gosselin was born and baptized September 2, 1744 at Sainte-Famille, Ile d'Orléans. He was married at Montréal on April 29, 1771 to Anastasie Bourgeois, daughter of Jean-Baptiste Bourgeois and Anne Bernard. Active in the American cause during the 1775 campaign, he was made a Lieutenant in Hazen's Regiment in March 1776. Taken prisoner during the retreat from Québec, he escaped after about two years and rejoined his regiment at White Plains on July 26, 1778. He returned to Québec on Special Services, and remained there for eleven months. He was at the battles of Elizabethtown and Morrisana, as well as the siege of Yorktown. He was a charter member of the Society of the Cincinnati.

François Monty was born February 20, 1736 at Chambly, son of Jean Monty and Marie-Marthe Poyer. He was married there on January 21, 1760 to Marie-Josèphe Bergevin-Langevin. He enlisted in the Continental Army on November 25, 1775 as an ensign in Livingston's Regiment. He was promoted to Second Lieutenant on December 18, 1776, and to First Lieutenant on November 20, 1777. He was discharged on January 1, 1781. He was a charter member of the Society of the Cincinnati.

What motivated these men, and many more, to ally themselves with the cause of the American revolutionaries? The battle at the Plains of Abraham was a fresh and bitter memory. The English government had subjected the inhabitants to all sorts of vexations. Further, many of the people of Québec had lost a considerable part of their savings as the bills and warrants negotiated during the final days of the French regime were

de l'ennemi. Blessé à Yorktown le 4 octobre 1781, il garde son poste de commandement jusqu'au mois de juin 1783, quand il est promu major et libéré de service militaire. Il est membre fondateur de la Société des Cincinnati.

Louis Gosselin, frère de Clément, est né et baptisé à Sainte-Famille le 2 septembre 1744. Il épouse à Montréal le 29 avril 1771, Anastasie Bourgeois, fille de Jean-Baptiste Bourgeois et d'Anne Bernard. Il prend part à la campagne de 1775, et il est promu Lieutenant dans le Régiment de Hazen au mois de mars 1776. Fait prisonnier au cours de la retraite des troupes américaines après le siège de Québec, il s'évade après deux ans, et rejoint son régiment à White Plains le 26 juillet 1778. Il est renvoyé au Québec « en service spécial » et il reste dans le pays pendant onze mois. Il participe aux batailles d'Elizabethtown, Caroline du Nord et de Morrisiana (au sud-ouest du Bronx, arrondissement de la ville de New York) ainsi qu'au siège de Yorktown. Il est membre fondateur de la Société des Cincinnati.

François Monty, fils de Jean Monty et de Marie-Marthe Poyer, naquit le 20 février 1736 à Chambly. Il épouse à Chambly le 21 janvier 1760, Marie-Josèphe Bergevin, fille de François Bergevin (dit Langevin) et de Thérèse Villeneuve. Il s'engage dans l'armée continentale le 25 novembre 1775 comme enseigne dans le Régiment de Livingston. Il est promu sous-lieutenant le 18 décembre 1776, et lieutenant le 20 novembre 1777. Il fut blessé à Quaker Hill (aujourd'hui Newport, au Rhode Island) le 28 août 1778. Il fut réformé le 1^{er} janvier 1781. Il est membre fondateur de la Société des Cincinnati.

Qu'est-ce qui a motivé ces hommes, et maints autres, de s'allier à la cause de la Révolution Américaine? Le combat sur les Plaines d'Abraham restait une mémoire fraîche et amère. Le régime britannique avait posé toutes sortes d'ennuis aux habitants du pays. En plus, bon nombre de Québécois avaient perdu une grande part de leurs économies aux cambistes anglais dans l'échange des billets et des notes négociés dans les